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З А П И С Н И К 

са 11. сједнице Представничког дома  Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине, 
одржане 06. јула 2001. године 

 
 
   
 Једанаеста сједница почела је са радом у 11,25 сати. Присуствовало је 39 
посланика. Оправдано су одсуствовали посланици Хилмо Неимарлија, Бахрија Османовић 
и Бранислав Лолић. 
 Као гости сједници су присуствовали Јозо Крижановић, предсједавајући 
Предсједништва БиХ и Бериз Белкић, члан Предсједништва БиХ. 
 Испред Савјета министара присуствовали су: Златко Лагумџија, Светозар 
Михајловић и Крешимир Зубак, замјеници министара Јадранко Прлић, Ивица Мишић, 
Милован Благојевић, Гордана Ковић, Никола Крагуљ, Мухарем Имамовић и Јусуф 
Халилагић. Одсуство су оправдали Расим Кадић и Зора Маријановић. 
 Из међународних организација били су присутни: амбасадор Диетер Wолтманн, 
замјеник шефа Мисије ОСЦЕ-а у БиХ, Дарио Шикуљак, правни савјетник, Дејан Врачић, 
представник Одјела за изборе и имплементацију, Нина Шандрк, представник Одјела за 
демократизацију и ПСП пројекат, Мс Фиона мц. Илwхан, амбасадор Енглеске у БиХ. 
 
 Предсједавајући Дома Сеад Авдић упознао је посланике да је непосредно пред 
почетак сједнице засједао Проширени колегиј ради анализе предложеног дневног реда и 
да је усаглашен незнатно кориговани дневни ред у односу на предложени приликом 
сазива сједнице. Нагласио је да је у вези с Приједлогом закона о измјенама и допунама 
Закона о Савјету министара и министарствима БиХ у Савјет министара дошла 
интервенција замјеника Високог представника у смислу да се овај приједлог закона 
временски дуго налази у парламентарној процедури, те да би нови авјет министара 
требало Представничком дому упутити један цјеловит и осмишљен приједлог, због чега је 
овај приједлог скинут с дневног реда ове сједнице. Такођер је предсједавајући напоменуо 
да је Проширени колегиј скинуо с дневног реда Уговор о државној граници између Босне 
и Херцеговине и Републике Хрватске док се не прибави извјештај међудржавне комисије 
о усаглашавању граничне линије. 
 У дискусији поводом приједлога дневног реда учествовали су: 
 Адем Борић – упознао Дом да је став Клуба посланика СДА да је данас требало 
разматрати и усвојити Закон о измјенама и допунама Закона о Савјету министара, са 
амандманима, или без амандмана. 
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 Осман Брка – поводом скидања Приједлога закона о Савјету министара упозорио је 
Савјет министара и Колегиј да не чине овакве ствари, нагласивши да се види да Алијанса 
за промјене не функционише и да се то оваквим радом и ставља до знања да не 
функционише и да нема консензуса у Алијанси. 
 У вези с приједлогом дневног реда, односно скидањем Приједлога закона о 
измјенама и допунама Закона о Савјету министара даље су дискутовали Светозар 
Михајловић, Мухарем Имамовић и Мирко Бањац. 
 Мирко Бањац у својој дискусији, поред осталог, рекао је да на Проширеном 
колегију усаглашени дневни ред не иде на гласање, те да промјене истог могу предложити 
само посланици. 
 Предсједавајући Авдић је приједлог дневног реда ипак дао на гласање из разлога 
што је предсједавајући Клуба посланика СДА оспорио свој глас. 
 Са 32 гласа ЗА (од 38 присутних) за 11. сједницу Представничког дома усвојен је 
сљедећи  
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д: 
  

1. Усвајање записника са 9. и 10. сједнице Представничког дома, 
2. Информација Предсједништва Босне и Херцеговине о стању у Савјету 

министара БиХ и став Предсједништва о именовању предсједавајућег Савјета 
министара БиХ, 

3. Приједлог закона о слободним зонама у Босни и Херцеговини (друго читање), 
4. Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о избјеглицама из БиХ и 

расељеним особама у БиХ (друго читање), 
5. Захтјев за разматрање по хитном поступку (члан 104. Пословника): 

a) Приједлога закона о заштити потрошача у Босни и Херцеговини, 
b) Приједлога закона о измјенама и допунама Закона о царинској тарифи 

Босне и Херцеговине, 
c) Приједлога акона о индустријском власништву у Босни и Херцеговини, 
d) Приједлога закона о ауторском праву и другим сродним правима у Босни 

и Херцеговини, 
6. Давање сагласности за ратификацију: 

a) Споразума између Босне и Херцеговине и Румуније о унапређењу и 
реципрочној заштити инвестиција, 

b) Споразума о унапређењу и заштити инвестиција између Босне и 
Херцеговине и Републике Македоније, 

c) Споразума између Босне и Херцеговине и Републике Хрватске о начину 
кориштења и одржавања жељезничке пруге Бихаћ – Книн и обављању 
надзора од стране државних граничних органа, 

d) Уговора о одређивању граничних прелаза између Босне и Херцеговине и 
Републике Хрватске, 

7. Информација о стању у области имиграције и азила, 
8. Именовање три члана Представничког дома у Заједничку комисију ради 

постизања споразума о јединственом тексту Закона о измјенама и допунама 
Закона о вањском дугу, 

9. Избор члана Комисије за спољну трговину и царине (умјесто г. Мирзе 
Кушљугића),  

10. Посланичка питања и одговори. 
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Ад. – 1: Усвајање записника са 9. и 10. сједнице Представничког дома 
 
 Записници са 9. и 10. сједнице Представничког дома усвојени су једногласно. 
 
 
Ад. – 2: Информација Предсједништва Босне и Херцеговине о стању у Савјету министара 

БиХ и став Предсједништва о именовању предсједавајућег Савјета министара 
БиХ 

 
 Предсједавајући Предсједништва БиХ Јозо Крижановић, на почетку свог излагања 
је рекао да је изненађен измјеном дневног реда, која Предсједништво БиХ ставља у 
незгодну позицију. Даље је рекао да у овом моменту не може дати никакву озбиљну 
информацију о стању Савјета министара, изузев што зна да Савјет министара 
функционише нормално, а да у даље оцјене рада Савјета министара у овом тренутку не би 
могао улазити.  
 У вези са другим дијелом тачке дневног реда – став Предсједништва о именовању 
предсједавајућег Савјета министара, предсједавајући Предсједништва упознао је Дом о 
активностима Предсједништва и обављеним консултацијама у вези с именовањем 
предсједавајућег Савјета министара.  
 У дискусији у оквиру ове тачке дневног реда учествовали су: Љубомир Ковачевић, 
Боро Бјелобрк, Мирко Бањац, члан Предсједништва БиХ Бериз Белкић, Осман Брка, 
Мариофил Љубић, Миро Грабовац, Златко Лагумџија, Абдурахман Малкић, Виолета 
Камберовић и замјеник министра Мухарем Имамовић. 
 Послије дискусије, у којој је било доста реплика, предсједавајући Авдић је 
констатовао да се Информација Предсједништва БиХ прима к знању. Нагласио је да је 
Предсједништво обавезно према Парламенту да у сваком моменту може и треба поднијети 
усмену или писану  информацију, те да се у том контексту чува дигнитет овог дома и 
омогућава нормално функционисање система власти. 
 Потом је предсједавајући дао паузу до 14 сати. 
 
Ад.-3: Приједлог закона о слободним зонама у Босни и Херцеговини (друго читање) 
 
 Предсједавајући Комисије за спољну трговину и царине Тихомир Глигорић 
упознао је Дом да је Комисија у комисијској фази разматрала Приједлог закона о 
слободним зонама у БиХ, о чему су посланици добили извјештај. Међутим, у међувремену 
се појавило доста примједби, рекао је предсједавајући Комисије Глигорић. Предложио је 
да се усвајање закона одложи за сљедећу сједницу. 
 Став Клуба посланика СДС-а и разлоге зашто неће гласати за овај приједлог закона 
изнио је предсједавајући тог клуба Мирко Бањац. 
 Потом је замјеник министра за вањску трговину и економске односе Никола 
Крагуљ, уважавајући  изнесене аргументе, затражио да се разматрање Приједлога закона 
одложи са ове сједнице, да би се прибавиле  сагласности свих релевантних фактора. 
 Предсједавајући Авдић је констатовао да је Приједлог закона о слободним зонама у 
БиХ повучен с ове сједнице и да ће се, по могућности, разматрати на првој сљедећој 
сједници, уз припрему материјала и уграђивање одређених примједби у предложени 
закон.  
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Ад. – 4: Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о избјеглицама из БиХ и    
расељеним особама у БиХ (друго читање) 

 
 Предсједавајући Комисије за људска права имиграцију, избјеглице и азил, Осман 
Брка, образложио је Извјештај Комисије од 31.05.2001. године о разматрању Приједлога 
закона, као и амандмане које је Комисија прихватила. 
 Предсједавајући Клуба посланика СДС-а Мирко Бањац у својој дискусији је 
истакао да Клуб СДС-а није улагао амандмане на Приједлог закона из разлога што би то 
значило тоталну прераду онога што је предложено. Нагласио је да његов клуб може 
прихватити само оно што се односи на преношење ингеренције у измјенама и допунама 
Закона са Министарства цивилних послова и комуникација на Министарство за људска 
права и избјеглице. Напоменуо је да је Закон о избјеглицама донесен у редовној 
парламентарној процедури, уз сагласност свих странака, те ако буде задирања у другу 
материју неће моћи гласати за то. 
 Министар за људска права и избјеглице, Крешимир Зубак, изнио је став предлагача 
Закона о амандманима посланика Брке, а које је и надлежна комисија прихватила. Рекао је 
да у принципу предлагач нема ништа против амандмана I и III У вези са амандманом II 
скренуо је пажњу да у Буџету БиХ нема средстава да би се избјеглицама обезбједила 
средства која се предлажу амандманом, те да постоји бојазан да ће се законом утврдити 
обавеза коју држава неће моћи извршити. Уколико се ова обавеза односи на ентитетске 
власти, немају ништа против, рекао је, поред осталог, министар Зубак. 
 Предсједавајући Комисије Осман Брка, поред осталог, рекао је да су он, 
предлажући спорни амандман, као и Комисија кад га је разматрала, знали за овај проблем, 
али да се сматрало да се једном мора законски регулисати то право људи и да би то много 
значило за повратак, те да би Савјет министара морало уложити напор да се нађу та 
средства. У име Клуба СДА затражио је паузу да би се састала Комисија ради заузимања 
става о овом питању. 
 Послије паузе предсједавајући Комисије Осман Брка обавијестио је Дом да је 
Комисија у паузи одржала сједницу и да је већином гласова подржала сва три амандмана. 
Такођер је упознао Дом да је Комисија, на сугестију предлагача да је Амандман I 
проузроковао неусклађеност у члану 3. Приједлога закона, усвојила амандмане на члан 3. 
који су посланици добили у извјештају Комисије са ове сједнице. У име Комисије 
предложио је Дому да усвоји амандмане и Закон. Посебно је нагласио да би се усвајањем 
амандмана III на директан начин помогао повратак свих избјеглица на своје. 
 Предсједавајући Авдић је констатовао да је очито да у Дому нема пуне сагласности 
за усвајање Приједлога закона, те би било штета да се гласањем одбије, јер је овај закон 
доминантан за реализацију Анекса VII, за повратак и обнову мултинационалне структуре 
Босне и Херцеговине. 
 Министар Зубак је у поновној дискусији изразио вољу да Приједлог закона повуче 
уколико постоји могућност да се гласањем не усвоји. 
 Даље су дискутовали: Абдурахман Малкић, Осман Брка, Миро Грабовац и Жељко 
Билбија. Затим је предсједавајући дао на гласање амандмане посланика Брке, а које је 
усвојила Комисија за људска права. 
 
 ЗА амандман на члан 3. Приједлога закона гласало је 26 (присутно 36), суздржало 
се 10 посланика. Из Федерације БиХ ЗА су гласала 23, из РС 3. 
 ЗА амандман на члан 5. Приједлога закона, од 36 присутних гласало је 25, 
суздржало се 10 посланика. Из РС ЗА су гласала 3, из Федерације БиХ 22. 
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 ЗА амандман на члан 12. од 36 присутних, ЗА је гласало 26, суздражало се 10. Из 
Федерације ЗА су гласала 22 из РС 3 посланика. 
 
 Предсједавајући је констатовао да су амандмани добили већину присутних, али 
нису добили ентитетску већину, те да је неопходно провести поступак усаглашавања на 
Колегију. 
 
Ад. – 5: Захтјев за разматрање по хитном поступку (члан 104. Пословника): 

a) Приједлога закона о заштити потрошача у Босни и Херцеговини, 
b) Приједлогa закона о измјенама и допунама Закона о царинској тарифи 

Босне и Херцеговине, 
c) Приједлогa закона о индустријском власништву у Босни и Херцеговини, 
d) Приједлога закона о ауторском праву и другим сродним правима у Босни 

и Херцеговини 
 
 Предсједавајући Клуба посланика ПДП-СНС-СНСД/ДСП-СПРС Жељко Билбија, у 
име Клуба приговорио је на све чешћу праксу разматрања и усвајања закона по хитном 
поступку. Изнио је став Клуба да се може направити изузетак само за Приједлог закона о 
измјенама и допунама Закона о царинској тарифи, а остали приједлози закона да иду у 
редовну процедуру. 
 Предсједавајући Авдић дао је на гласање захтјев за сваки приједлог закона 
понаособ. 
 Након обављеног гласања предсједавајући је констатовао да је Дом једино усвојио 
захтјев Савјета министара да се по хитном поступку (чл. 104. Пословника) разматра 
Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о царинској тарифи – ЗА гласало 35, од 
36 присутних посланика. 
 Није усвојен захтјев да се по хитном поступку разматрају: 

- Приједлог закона о заштити потрошача (ЗА гласало 25, против 10, суздржан 1; 
из; РС ЗА гласала 3, из ФБиХ 19; 

- Приједлог закона о индустријском власништву у БиХ (ЗА гласала 22, против 10 
уздржана 3; из ФБиХ гласало 18, из РС 3; 

- Приједлог закона о ауторском праву и другим сродним правима у БиХ (ЗА 
гласала 24, против 10, уздржана 2; из РС ЗА гласала 3, из ФБиХ 21. 

 
Ад. - 6: Давање сагласности за ратификацију: 

a) Споразума између Босне и Херцеговине и Румуније о унапређењу и 
реципрочној заштити инвестиција, 

b) Споразума о унапређењу и заштити инвестиција између Босне и 
Херцеговине и Републике Македоније, 

c) Споразума између Босне и Херцеговине и Републике Хрватске о начину 
кориштења и одржавања жељезничке пруге Бихаћ-Книн и обављању 
надзора од стране државних граничних органа, 

d) Уговора о одређивању граничних прелаза између Босне и Херцеговине и 
Републике Хрватске 

 
 Предсједавајући Дома је констатовао да су споразуме разматрале надлежне 
комисије и да су посланици добили извјештаје. 
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 У оквиру ове тачке није било дискусије. 
 Дом је једногласно дао сагласност за ратификацију: 

a) Споразума између Босне и Херцеговине и Румуније о унапређењу и 
реципрочној заштити инвестиција, 

b) Споразума о унапређенју и заштити инвестиција између Босне и 
Херцеговине и Републике Македоније, 

c) Споразума између Босне и Херцеговине и Републике Хрватске о начину 
кориштења и одржавања жељезничке пруге Бихаћ – Книн и обављању 
надзора од стране државних граничних органа, 

d) Уговора о одређивању граничних прелаза између Босне и Херцеговине и 
Републике Хрватске. 

 
Ад. - 7: Информација о стању у области имиграције и азила 
 
 Уводно излагање о Информацији поднио је министар за људска права и избјеглице 
Крешимир Зубак. 
 Предсједавајући Комисије за људска права, имиграцију, избјеглице и азил, Осман 
Брка, поднио је извјештај Комисије о разматрању Информације. 
 У дискусији су учествовали посланици: Сенад Шаргановић, Тихомир Глигорић, 
Мирко Бањац, Абдурахман Малкић, Ибрахим Ђедовић и Сеад Бутуровић. Послије 
дискусије говорио је министар Крешимир Зубак. 
 Након излагања министра Зубака предсједавајући Авдић је констатовао да је Дом 
прихватио Информацију о стању у области имиграције и азила, са приједлогом мјера 
наведених у Информацији. Закључено је да се Министарству за људска права и избјеглице 
достави магнетограм дискусије о  Информацији ради кориштења сугестија и приједлога 
изнесених у дискусији. 
 
Ад.– 8: Именовање три члана Представничког дома у Заједничку комисију ради постизања 

споразума о јединственом тексту Закона о измјенама и допунама Закона о 
вањском дугу 

 
 Предсједавајући Дома је упознао посланике да је на Проширеном колегију 
усаглашен приједлог да се у Заједничку комисију оба дома из Представничког дома 
именују: Зденко Вукић, Неџад Шашиваревић и Мирко Мијатовић. 
 Приједлог је једногласно усвојен. 
 
Ад. – 9: Избор чланова комисија (умјесто г. Мирзе Кушљугића) 
 
 Дом је једногласно изабрао: 

- Омера Филиповића за члана Комисије за спољну трговину и царине, 
- Дамира Машића за члана Комисије за саобраћај и комуникације. 

 
Ад. - 10: Посланичка питања и одговори 
 
 На 11. сједници Дома посланичка питања су поставили: 
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Боро Бјелобрк: 
1) Покренуо иницијативу да се замрзне Одлука Административне комисије Дома 

којом се увећава накнада посланицима јер нема покрића буџетским средствима, 
те затражио усклађеност са предложеним смјерницама Савјета министара. 
Поводом те одлуке затражио прецизан прорачун о обезбјеђености оваквих 
средстава у постојећем буџету Парламентарне скупштине. 

2) Поново потенцирао достављање Информације о догађајима у Бањој Луци и 
Требињу коју је од Савјета министара тражио прије два мјесеца, као и одговор 
Колегија Дома на раније постављено питање – Шта је Колегиј дома урадио да 
би он добио тражену информацију? 

 
Ибрахим Ђедовић: 
 Поставио питање предсједавајућем и Секретаријату Парламентарне скупштине 
БиХ – Гдје су све боравиле делегације Представничког дома Парламентарне скупштине 
БиХ: 

a) у мандатном периоду 1998 – 2000; 
b) у мандатном периоду 2000 – 2002. до данас; 
c) какав је поименично био састав делегација, ко га је одређивао и по којим 

критеријима? 
d) какви су конкретни резултати и колика је цијена кориштења сваке посјете 

појединачно? 
 
Зоран Спасојевић: 

1. Изнио примједбе што се сједнице Дома заказују петком, јер то, како је рекао, 
није рационално, те да би и посланици, као и други, требало да раде 
понедељком, уторком итд. 

2. Предсједавајућем и Колегију упутио питање – да ли ће Дом имати љетну паузу 
да би посланици могли направити распоред? 

 
Медиха Филиповић: 
 Да ли је Босна и Херцеговине потписник Уговора о екстрадицији? Ако није када ће 
тај уговор бити потписан? 
 
Мухамед Беговић: 
 Покренуо иницијативу за доношење засебног закона о враћању одузете имовине 
вјерским и културним заједницама. 
 
Милош Јовановић:  
 Да ли производе правно дејство, односно да ли остају на снази уговори о размјени 
некретнина, закључени од почетка ратних дејстава до потписивања Дејтонског споразума, 
између уговорених страна које нису боравиле у мјесту у коме је власништво њихових 
некретнина, односно избјегли са простора ФБиХ и РС и обратно. 
 
Абдурахман Малкић 
 За једну од наредних сједница затражио информацију о раду и стању у Државној 
граничној служби. 
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 Предсједавајући Авдић је, закључујући 11. сједницу Дома, обавијестио посланике 
да могу планирати годишњи одмор од 25. јула до 20. августа, а да ће Колегиј сагледати 
обавезе које стоје пред Домом и на основу тога планирати динамику активности. 
 
 Сједница је завршена с радом у 16,45 сати. 
 
 Саставни дио овог записника је магнетограм 11. сједнице Дома. 
 
    
 
         С Е К Р Е Т А Р                                                               ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ  
ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                             ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА 
      Бранка Тодоровић                                                                  др. Сеад Авдић 
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